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ZÁPISNICA 

z 5. rokovania Zdravotnej komisie Zastupiteľstva Košického 

samosprávneho kraja, konaného dňa 27.7.2023 

 
 

Počet prítomných členov: 11           /podľa prezenčnej listiny/ 

Počet neprítomných členov: 8           

z toho ospravedlnení: 8             

 

PROGRAM ROKOVANIA: 

 
1. Otvorenie, zistenie počtu prítomných členov, schválenie programu rokovania 

2. Kontrola plnenia uznesení a požiadaviek komisie 

3. Plnenie rozpočtu Košického samosprávneho kraja za I. polrok 2023 (Ing. Sokol) 

4. Návrh Všeobecne záväzného nariadenia Košického samosprávneho kraja o podpore 

audiovizuálneho priemyslu (JUDr. Alexandra Čelková Ferencechová) 

5. Návrh Všeobecne záväzného nariadenia Košického samosprávneho kraja o zriadení 

Jazykovej školy ako súčasti Gymnázia, Ľ. Štúra 26, Michalovce (Mgr. Gajdošová) 

6. Lekárenská pohotovostná služba (Mgr. PharmDr. Štenková) 

7. Návrhy, podnety a požiadavky 

8. Rôzne 

9. Záver 

 

 

K bodu č. 1 

Otvorenie, zistenie počtu prítomných členov, schválenie programu rokovania 

Vyjadrenie: Predseda komisie po privítaní prítomných členov komisie a hostí otvoril 5. 

rokovanie komisie. Konštatoval, že z celkového počtu 19 členov komisie je prítomných 11 

členov komisie, čo je nadpolovičná väčšina a komisia je uznášaniaschopná. Z 5. rokovania 

komisie sa vyhotovuje zvukový záznam výlučne pre účely zhotovenia zápisnice. Návrh 

programu rokovania komisie bol členom zaslaný e-mailom. Následne poprosil členov 

o pripomienky alebo doplnenia k programu.  

Diskusia: - 

Záver: Návrhy na doplnenie programu rokovania neboli predložené.  

 



Uznesenie č. 21/2023 
Komisia schvaľuje program 5. rokovania komisie. 

Hlasovanie č. 1  

Prítomní: 11  

Za: 11     Proti: 0     Zdržal sa: 0 

Návrh bol schválený. 

Predseda komisie skonštatoval, že program 5. rokovania komisie bol schválený. 

 

K bodu č. 2 

Kontrola plnenia uznesení a požiadaviek komisie  

Vyjadrenie: Predseda komisie uviedol, že na poslednom rokovaní komisie bolo prijatých  7 

uznesení. Plnenie si vyžadovalo uznesenie č. 18/2023, ktoré bolo splnené rozšírením Plánu 

úloh na II. polrok 2023 o bod číslo 5, ktorý znie: Správa o aktuálnom technickom stave 

objektov bývalých polikliník Košického samosprávneho kraja. Plnenie si vyžadovalo aj 

uznesenie č. 19/2023, ktoré bolo splnené zmenou názvu strategického dokumentu nasledovne: 

Priority zdravotnej politiky pre Košický kraj na obdobie 2024 až 2028 s výhľadom do roku 

2030. 

Diskusia: -  

Záver: Komisia nemala k danému bodu pripomienky. 

 

Uznesenie č. 22/2023  

Komisia berie na vedomie plnenie uznesení a požiadaviek komisie bez pripomienok. 

Hlasovanie č. 2 

Prítomní: 11 

Za: 11     Proti: 0    Zdržal sa: 0   

Návrh bol schválený. 

 

K bodu č. 3 

Plnenie rozpočtu Košického samosprávneho kraja za I. polrok 2023  

Vyjadrenie: Predseda komisie odovzdal slovo pánovi Ing. Sokolovi, ktorý uviedol, že príjmy 

za prvých 5 mesiacov boli naplnené zhruba na 39 %. Bežné príjmy boli naplnené na 46% 

a kapitálové príjmy sú naplnené na 4 %. Súvisí to najmä s tým, že momentálne stále 

prebiehajú projekty z Eurofondov. Bežné výdavky sa nachádzajú na úrovni okolo 35 %. 

Celkové výdavky sú na úrovni 23%.                                                                                          

Diskusia: - 

Záver: Komisia nemala k danému bodu pripomienky. 

 

Uznesenie č. 23/2023  

Komisia odporúča zastupiteľstvu predložený materiál prerokovať a zobrať na vedomie 

v zmysle návrhu uznesenia.  

Hlasovanie č. 3 

Prítomní: 11 

Za: 11     Proti: 0    Zdržal sa: 0 

Návrh bol schválený. 

 

 

 

 

 

 



K bodu č. 4 

Návrh Všeobecne záväzného nariadenia Košického samosprávneho kraja o podpore 

audiovizuálneho priemyslu  

Vyjadrenie: Predseda komisie odovzdal slovo pani JUDr. Alexandre Čelkovej Ferencechovej, 

ktorá uviedla, že cieľom predkladaného všeobecne záväzného nariadenia je cez nový systém 

podpory zvýšiť konkurencieschopnosť audiovizuálneho priemyslu v Košickom kraji. Predmetom 

navrhovaného VZN je zavedenie systematickej podpory audiovizuálneho priemyslu v Košickom 

kraji formou „spätnej dotácie“. Producentom sa budú vracať naspäť peniaze, preto sa to volá 

spätná dotácia.  Tieto spätné dotácie fungujú na princípe takom, že najprv sa minú peniaze, potom 

sa vyúčtujú a potom producentom vrátia časť peňazí. Producenti musia splniť podmienky 

uvedené jednak vo VZN ale aj v príručke, ktorá bude k tomu vypracovaná vopred. Na základe 

splnenia podmienok sa prideľuje dotácia. 

Diskusia: - 

Záver: Komisia nemala k danému bodu pripomienky. 

 

 

Uznesenie č. 24/2023  

Komisia odporúča zastupiteľstvu predložený materiál prerokovať a schváliť v zmysle návrhu 

uznesenia.  

Hlasovanie č. 4 

Prítomní: 11 

Za: 11     Proti: 0    Zdržal sa: 0 

Návrh bol schválený. 

 

K bodu č. 5 

Návrh Všeobecne záväzného nariadenia Košického samosprávneho kraja o zriadení 

Jazykovej školy ako súčasti Gymnázia, Ľ. Štúra 26, Michalovce  

Vyjadrenie: Predseda komisie odovzdal slovo Mgr. Gajdošovej, ktorá uviedla, že Odbor 

školstva Košického samosprávneho kraja predložil Návrh Všeobecne záväzného nariadenia 

o zriadení Jazykovej školy ako súčasti Gymnázia, Ľudovíta Štúra 26 v Michalovciach a to 

v zmysle zákona č. 596/2003 Z. z. o štátnej správe v školstve a školskej samospráve, v zmysle 

ktorého Košický samosprávny kraj pri výkone samosprávy zriaďuje všeobecne záväzným 

nariadením a zrušuje podľa siete jazykové školy. Zastupiteľstvo KSK na svojom 4. zasadnutí 

dňa 23. apríla 2023 Uznesením č. 94/2023 schválilo predloženie žiadosti Ministerstvu 

školstva, vedy, výskumu a športu Slovenskej republiky na zaradenie Jazykovej školy ako 

súčasti Gymnázia, Ľudovíta Štúra 26 v Michalovciach do siete škôl a školských zariadení 

Slovenskej republiky od 1. septembra 2023. Táto žiadosť bola odoslaná a momentálne sa čaká 

na rozhodnutie z Ministerstva školstva a však navrhujú zriadenie tejto jazykovej školy od 

1.septembra 2023.  

Diskusia:  

Záver: Komisia nemala k danému bodu pripomienky. 

 

Uznesenie č. 25/2023  

Komisia odporúča zastupiteľstvu predložený materiál prerokovať a schváliť v zmysle návrhu 

uznesenia.  

Hlasovanie č. 5 

Prítomní: 11 

Za: 11      Proti: 0     Zdržal sa: 0 

Návrh bol schválený. 



K bodu č. 6 

Lekárenská pohotovostná služba  

Vyjadrenie: Predseda komisie odovzdal slovo farmaceutke Košického samosprávneho kraja 

Mgr. PharmDr. Štenkovej, ktorá uviedla, že novelizáciou zákona od 1.1.2020 došlo k určitým 

zmenám. Predtým lekárenská pohotovostná služba nebola vôbec definovaná. Od 1.1.2020 

v zmysle zákona o liekoch stratil účinnosť paragraf, ktorý určoval čas trvania lekárenskej 

pohotovostnej služby. Poskytovanie pohotovostnej lekárenskej starostlivosti je výlučne na 

báze dobrovoľnosti. Na území SR máme dve lekárne, ktoré sú prevádzkované 24 hodín. 

Farmaceutka Mgr. PharmDr. Štenková pracuje v lekárni na Toryskej, ktorá sa nachádza 

v jednej budove s poskytovateľom APS, preto slúžia až do 22:30 hod. Pred niekoľkými rokmi 

lekárne dostávali od zdravotných poisťovní sumu 0,17 centov za spracovanie receptu. 

Momentálne však lekárenská pohotovostná služba nie je žiadnym spôsobom dotovaná. 

Náklady na prevádzku lekárenskej pohotovostnej služby sú enormne vysoké a efektívnosť je 

veľmi slabá. Slovenská lekárnická komora pripravila aj analýzu efektívnosti poskytovania 

lekárenskej pohotovostnej služby na celom SR vo vybraných lekárňach. Túto analýzu 

farmaceut Košického samosprávneho kraja predniesol členom komisie. Lekáreň Toryská by aj 

poskytovala lekárenskú pohotovostnú službu, lenže na to by bola potrebná dotácia zo strany 

mesta Košice a Košického samosprávneho kraja. Taktiež však by potrebovali farmaceutov, 

pretože bez nich vykonávať lekárenskú pohotovostnú službu nie je fyzicky možné. Absolventi 

odchádzajú do Čiech. Okrem toho si však pacienti počas noci chodievali kúpiť len cukríky, 

zmeniť peniaze a to je všetko. Lekáreň pri poskytovaní lekárenskej pohotovostnej služby je 

stratová a taktiež je málo farmaceutov. Aj keby sa to finančne podporovalo zo strany Mesta 

Košice a Košického samosprávneho kraja, návratnosť bude minimálna. Na pohotovosti sa 

predpisujú lieky v najmenšom balení, lekáreň nevydáva lieky, ktoré by jej vyniesli zisk. 

Lekárenská pohotovosť je momentálne nereálna a to vzhľadom na skutočnosť, že chýbajú 

farmaceuti, teda odborní zamestnanci a taktiež je finančne stratová. Mnoho krát za hodinu do 

pohotovostnej lekárne nepríde ani jeden pacient, preto je lekárenská pohotovostná služba 

zbytočná, a aj keby Košice a Košický samosprávny kraj poskytol lekárni dotáciu, tak by to 

boli nehospodárne vynaložené finančné prostriedky. 

Diskusia: MUDr. Vasiľová sa opýtala, či pani PharmDr. Štenková hovorí o čase od 22:00 do 

rána. PharmDr. Štenková odpovedala na otázku. Ing. Mgr. Kovačevičová sa opýtala, že keď 

príde pacient na pohotovosť, tak či sa často stáva, že dostane do ruky nejaký recept alebo ten 

lekár mu poskytne liek? Na otázku odpovedala PharmDr. Štenková. Predseda komisie MUDr. 

Hojstrič uviedol, že možno APS bude len do 20:00, tak má význam, aby lekáreň bola 

otvorená do 20:30 hod. Mgr. Bakši uviedol, že pacient vlastne netrpí tým, že je v noci zavretá 

lekáreň. Ak má pacient nejaký problém, tak volá záchranku. Taktiež uviedol, že najviac chýba 

výjazdová pohotovostná služba. MVDr. Molnár sa opýtal, či by lekáreň Toryská bola ochotná 

vykonávať lekársku pohotovostnú službu 24 hodín denne, ak by sa našli peniaze na dotáciu. 

PharmDr. Štenková uviedla, že nie, pretože nemajú farmaceutov. 

Záver: Komisia nemala k danému bodu pripomienky. 

 

Uznesenie č. 26/2023  

Komisia berie na vedomie prezentáciu farmaceuta Košického samosprávneho kraja 

k problematike lekárenskej pohotovostnej služby. 

Hlasovanie č. 6 

Prítomní: 11  

Za: 11      Proti: 0   Zdržal sa: 0  

Návrh bol schválený. 

 

 



K bodu č. 7 

Návrhy, podnety a požiadavky 

V rámci tohto bodu sa do diskusie neprihlásil žiaden z členov komisie. 

 

K bodu č. 8 

Rôzne    

Zástupkyňa riaditeľa Úradu KSK JUDr. Ing. Jana Béreš Furmanová, MBA, LL.M uviedla, že 

MVDr. Molnár žiadal informáciu ohľadne technického stavu bývalej polikliniky Východ na 

Furči, ktorú dostal. Na ďalšej komisii členovia komisie dostanú informáciu ohľadom 

technického stavu všetkých bývalých polikliník. MVDr. Molnár poznamenal, že po odpovedi 

zo strany Úradu KSK sa išiel osobne pozrieť na uvedenú polikliniku, no realita 

nekorešpondovala s informáciami, ktoré mu boli poskytnuté. Pán predseda MUDr. Hojstrič sa 

opýtal lekára samosprávneho kraja MUDr. Mgr. Reného Haka, PhD., MHA, MPH, MBA, či 

má nejaké informácie, ktoré sa týkajú SK8. MUDr. René Hako poukázal na problém týkajúci 

sa výpovedí zo strany lekárov v rámci APS pre deti. MUDr. Vasiľová uviedla, že ak pediater 

má zmluvu s organizátorom APS, tak má na hodinu platených 12 eur a ak ho vypíše VÚC, tak 

má za hodinu len 9 eur, ako za trest. Takže nepomôžeme lekárom ale ich nepriamo donútime 

k tomu, aby zložili ambulancie. MZ SR má zlý prístup k tejto problematike.  

K bodu č. 9 

Záver 

Predseda komisie MUDr. Marián Hojstrič konštatoval, že program rokovania komisie bol 

vyčerpaný, poďakoval prítomným za účasť a uviedol, že ďalšie rokovanie komisie sa 

uskutoční dňa 28.09.2023 o 13,30 hod. na Úrade Košického samosprávneho kraja v zasadačke 

č. 310.  

 

 

 

 

 

 

 

JUDr. Miriam Mikulová 

tajomník komisie 

MUDr. Marián Hojstrič 

predseda komisie 

 

 

 

 


